
 

Zašto je važno  

znati čitati? 
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roditeljski sastanak  
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E-mail: os-buzet-001@skole.t-com.hr 

…važno je naučit čitat da te opet ne vrate 
u vrtić iz škole, tata mi je tako govorio... 

… da možeš pročitati sve tabele po cesti... 

IZ  DJEČJIH  USTA... 

… da možemo čitati Zlatarevo malo zlato i 
lektiru... 

Pripemile:   
    Meri Višić, psiholog 

       Zdravka Teklić, pedagog 

… da možemo čitati dnevnik na televiziji 
i važnu obavijest... 

… da možemo čitati teletext ako nas za-
nima neki film o čemu se radi... 

… kada je nešto gratis, ako ne znaš proči-
tati, onda ne znaš ni koliko kuna to koš-
ta... 

… ako znaš čitat možeš i nešto doznat iz 
knjiga... 

… da lakše gledamo televiziju, ako je na 
drugom jeziku da lakše čitamo.. 

ČITANJE ZA LAKU NOĆ JE  
IDEALNO! 

 

 Tada i vi možete biti opušteni. 
 Djeca ne vole rastanak u noć — 

bliskost u čitanju opušta i daje  
 sigurnost. 
 Nakon čitanja obično slijede 

najljepši intimni trenuci između 
roditelja i djeteta  

 — ne propustite to! 



Što svakako činiti: 
 

 Svakodnevno čitajte s djetetom, čak i kad nemate 

dovoljno vremena. 

 Pronalazite tekstove koji su djetetu zanimljivi. 

 Zajedno čitajte slikovnice, pjesme, bajke, priče. 

 Pronađite uvijek udobno mjesto za čitanje gdje se s djete-

tom možete opustiti. 

 Zajedno sastavljajte popis za kupovinu. 

 Neka Vam dijete pomaže u kuhinji čitajući recepte. 

 Pišite prigodne čestitke i pisma dragim osobama. 

 Prilikom šetnji potaknite dijete da čita poruke, nazive 

ulica i objekata i sl. 

 Kupujte dječje časopise i stripove. 

 Pišite listiće s obavijestima i za-

nimljivim porukama. 

 

 

 

 

Što ne treba činiti: 

 Čitati djetetu kako bi tekst naučilo napamet. 

 Prekidati čitanje čim se pojavi neka poteškoća ili ne-

jasnoća. 

 Uznemirivati ga negativnim mislima govoreći mu: 

“Nikad ništa od tebe!”, “Ti si lijen!” i sl. 

 Kažnjavati ga zbog neuspjeha! 

 Tražiti od djeteta da neprekidno čita ili piše  

   (više od 15 min). 

 Ne izlagati dijete žurbi. 

 Vježbati na tekstu koji je neprimjeren uzrastu. 

 Uskraćivati vrijeme za igru i odmor (to djetetu  

   onemogućava da se dobro osjeća i da ima 

   veću želju za   čitanjem i pisanjem). 

 Pokazati djetetu nezadovoljstvo njegovim postig-

nućem. 

 

 

Svakako ne procjenjivati knjigu 
prema broju stranica! 

  

   

 

Planirajte vrijeme i mjesto čitanja! 

Razgovarajte o priči, razgledavajte 
ilustracije, pogađajte što bi se  

moglo dogoditi... 

Čitajte zajedno - naizmjenično čitajte - 
sve dulje neka dijete samo čita -  samo 

slušajte djetetovo čitanje. 

 

KAKO RODITELJI MOGU  

POMOĆI SVOME DJETETU DA 

BOLJE  ČITA I PIŠE? 

Tijekom čitanja razgovarajte o  

sadržaju, tražite smiješno, neopazice 

provjeravajte razumije li dijete  

sadržaj. 

“Nijedno dijete nije premalo za 
slušanje priča, niti preveliko za 
uživanje u omiljenim pričama  

koje je već čulo puno puta. 
Roditelji koji čitaju svojoj djeci 
obično imaju djecu koja vole  

knjige i vole čitati.” 
Američka udruga knjižnica, 1999. 


